
Mevrouw Van Laere stelt een mondelinge vraag over de commissie voor studiebeurzenstichtingen.  

Mevrouw Van Laere zegt dat tot 7 mei in alle gemeenten van Vlaams-Brabant aanplakbiljetten 
hangen van de Commissie voor Studiebeurzenstichtingen. Deze stichting is bij de splitsing van de 
unitaire provincie Brabant niet gesplitst en opereert derhalve in de provincies Vlaams-, en Waals-
Brabant. Ze zegt dat de beide deputaties de taak hebben toezicht te houden op deze commissie.  

Ze stelt dat één van de voorwaarden om recht te hebben op een beurs van de Stichting Aril Lombard 
is: “uit een gezin stammen die een voortdurende aanhankelijkheid heeft betoond t.a.v. de Parti 
Socialiste en haar mantelorganisaties (ziekenfondsen, vakbonden e.a.)”. Op de aanplakbiljetten die in 
de Waals-Brabantse gemeenten ophangen klinkt dat als volgt: “être issu d’une famille ayant 
manifesté un attachement constant au Parti Socialiste et a ses organisations (mutualités, syndicats 
ou autres)”.  

Ze zegt in de statuten echter iets anders te lezen. Daar wordt vermeld dat de beurs voorbehouden is: 
“aux candidats qui se réclament idéologiquement du mouvement socialiste”. Ze vindt het vreemd dat 
de ‘socialistische beweging’ op de aanplakbiljetten wordt verengd tot leden van de Parti Socialiste en 
vraagt zich af of dit misschien te maken heeft met het feit dat Anne Poutrain, hoofd van de PS-
studiedienst, gedelegeerd bestuurder is van deze stichting.  

Mevrouw Van Laere zegt dat er over te discussiëren valt of aanhorigen van de socialistische 
beweging alleen die mensen zijn die zich partijpolitiek engageren. Het lijkt haar een brug te ver te 
stellen dat de leden van de sp.a niet tot de socialistische beweging zouden behoren. Ze vraagt of ze 
daaruit moet concluderen dat de sp.a één van de mantelorganisaties is van de PS. Daarenboven is 
een andere voorwaarde dat er moet gestudeerd worden aan Franstalige universiteiten. Ze wil weten 
of er dan wordt vanuit gegaan dat Vlamingen niet zouden kunnen studeren aan een Franstalige 
universiteit. Dit terwijl er daar ook een aantal Nederlandstalige professoren zijn aan die 
universiteiten.  

Ze zegt dat op het aanplakbiljet tevens vermeld staat dat ‘de commissie zich steeds dient te gedragen 
naar de wil van de stichters zoals die is neergelegd in de stichtingsakte’. Ze vermoedt dat alles 
verengen naar mensen van PS-signatuur niet was wat de stichters bedoelden.  

In deze context stelt ze de volgende vragen:  

• Op welke manier oefent de deputatie haar controletaak over de Commissie voor 
Studiebeurzenstichtingen uit?  

• Zijn er nog andere instanties die deze commissie controleren? 

 

Mevrouw Jiroflée, gedeputeerde, antwoordt dat de rol van de deputatie in het hele proces van deze 
studiebeurzenstichtingen beperkt is tot de bekrachtiging van de beslissingen van de commissie 
aangaande de benoeming van de leden van deze commissie, de goedkeuring van de begroting en de 
rekeningen, het doorsturen van voorstellen van de commissie en de betekening van de beslissingen 
van deze commissie naar de begunstigden. Ze zegt dat het aanplakbiljet wordt opgemaakt en 
goedgekeurd door de leden van de commissie. De deputatie staat hier als dusdanig volledig buiten.  

Ze vult aan dat er drie instanties zijn die deze administratieve taken als tussenschakel voor deze 
commissie opnemen:  

• de provincie Vlaams-Brabant;  

• de provincie Waals-Brabant;  



• de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie.  

Ze zegt dat de deputatie dit eveneens een vreemde situatie vindt. Er werden pogingen ondernomen 
met de minister van Onderwijs om dit hele kluwen te splitsen en uit te klaren. Tot nu toe bleef dit 
zonder resultaat.  

Mevrouw Van Laere antwoordt dat er vermeld wordt dat de commissie zich dient te gedragen naar 
de wil van de stichters. Hierdoor worden wel een aantal mensen uitgesloten. Ze vraagt of het dan 
afhangt van individuele personen, die zich benadeeld voelen, of er een rechtszaak wordt 
aangespannen aangezien de deputatie niet bevoegd is.  

Mevrouw Jiroflée, gedeputeerde, antwoordt dat de noch de deputatie, noch de provincieraad hier 
bevoegd voor is. 


